
Crònica Ple 27 de gener de 2022 

A les 20:00 s’inicia el Ple Ordinari del mes de gener, i l’alcaldessa, Maite Viñals 
Clemente excusa l’assistència de la regidora Mónica Casco Estevez en aquesta 
sessió. 

En el primer punt de l’ordre del dia, s’aproven per unanimitat les actes de la 
sessió ordinària de data 25.11.21 i extraordinària de 9.12.21. 

El següent punt, l’aprovació provisional de la modificació de l’Ordenança Fiscal 
número 4 reguladora de l’impost sobre l’increment de valor dels terrenys de 
naturalesa urbana i el seu text refós, s’aprova amb 9 vots favorables (ERC, UxC, 
MUSC, PSC i regidor no adscrit) i 3 abstencions (JxCC). 

El tercer punt tracta sobre l’aprovació provisional de la modificació de 
l’Ordenança fiscal núm. 10, reguladora de la taxa per l’expedició de documents 
administratius. La regidora d’Hisenda, Sílvia Vallbona Blanch, explica que es 
modifica dels expedients administratius de serveis socials, quedant sense cost. 
La portaveu de JxCC, Marta Gómez Pons, comenta que ja va avisar d’aquest 
“descuit” al ple d’octubre de 2021. S’aprova per unanimitat. 

El següent punt és l’aprovació inicial del Document únic de protecció civil 
municipal (DUPROCIM) de Cabrils. La portaveu socialista, Anabel Sorroche 
Martí, comenta que falta un punt que es pot afegir durant l’exposició pública. 
Pregunta si es pot aprovar el document quan els plans específics municipals 
són de 2005 i 2006 i estan pendents de revisió. L’Alcaldessa li respon que 
l’enginyeria i els tècnics municipals diuen que es pot aprovar i per això es porta 
a Ple. La portaveu de JxCat pregunta per què no es detallen totes les 
urbanitzacions en el Duprocim, demana que es detallin les recepcionades i les 
que no ho estan. Comenta que el fet que no apareguin les urbanitzacions no 
recepcionades les obliga a fer el seu propi pla d’evacuació. S’aprova el punt 
amb 8 vots a favor (ERC, Units, MUC i regidor no adscrit) i 4 abstencions (JxCC i 
PSC). 

El cinquè punt de l’ordre del dia tracta sobre l’aprovació provisional de la 
modificació puntual núm. 3 del POU. L’Alcaldessa explica que és la 
esmena d’un error en la delimitació del POUM en una finca privada, amb la que 
s’ha fet una permuta. S’aprova amb 9 vots a favor (ERC, Units, MUC, PSC i 
regidor no adscrit) i 3 abstencions (JxCC). 

El sisè punt consisteix en l’aprovació de la resolució del conveni de 
col·laboració i delegació de competències entre el Consell Comarcal del 
Maresme i l’ajuntament de Cabrils, com a municipi afectat pel projecte 
L’herència del Maresme. Rutes turístiques pel patrimoni cultural de la comarca. 



L’Alcaldessa explica que el Consell Comarcal del Maresme ha desistit del 
projecte i, per tant, s’ha de resoldre el conveni. La portaveu socialista, malgrat 
no estar d’acord amb el projecte previst a Cabrils lamenta que es perdin 
subvencions per la resta de la comarca. L’Alcaldessa li comenta que el Consell 
Comarcal es va comprometre a buscar fons d’altres línies per ajudar als 
municipis que s’han quedat sense aquesta subvenció. S’aprova el punt amb 8 
vots a favor (ERC, Units, MUC, PSC) i 4 abstencions (JxCC i regidor no adscrit). 

El següent punt tracta sobre l’aprovació de la modificació de la fitxa descriptiva 
IN13 de la Relació de Llocs de Treball. L’Alcaldessa explica que es tracta d’un 
canvi administratiu, d’aprovar a la relació de llocs de treball la fitxa de 
tresoreria. La portaveu socialista pregunta que si la Generalitat ho va 
comunicar el juliol de 2021 perquè s’aprova mesos més tard. L’Alcaldessa 
declara que aquest canvi s’havia de fer amb la plantilla aprovada, que va ser 
aprovada el desembre del 2021, i un cop aprovada es fa la modificació de la 
Relació de Llocs de Treball. S’aprova per unanimitat. 

El vuitè punt és el nomenament de representants de la Corporació en òrgans 
col·legiats competència del Ple. L’Alcaldessa i el regidor Pere 
Cos Carreras passen a ser nomenats com a representants de la Corporació en 
diferents òrgans col·legiats (entitats urbanístiques, consorci de tractament de 
residus, consorci Parc Serralada, comissió de delegació del terme amb Vilassar 
de Dalt), a causa de la dimissió del regidor Pere Sáez Mora. S’aprova per 
unanimitat 

El novè punt és la delegació en la Junta de Govern Local de la competència 
sancionadora per la comissió d’infraccions de caràcter greu, atribuïda al Ple. 
L’Alcaldessa explica que es traspassa a la Junta de Govern Local la comissió 
d’infraccions de caràcter greu per la tinença d’animals perillosos per un tema 
executiu. La portaveu socialista comenta que està d’acord amb la modificació, 
però que estava bé portar-ho a Ple per un tema de conscienciació. S’aprova 
amb 9 vots a favor (ERC, Units, MUC, PSC i regidor no adscrit) i 3 vots en contra 
(JxCC). 

En el següent punt es ratifica del Decret d’Alcaldia núm. 1133/2021 de 22 de 
desembre de 2021, de diverses sancions per infringir l’Ordenança tinença 
animals perillosos, que s’aprova per unanimitat. 

En el punt onzè 11 es ratifica el Decret d’Alcaldia núm. 1137/2021 de 23 de 
desembre de 2021, relatiu a la suspensió taxa domini públic local per terrasses 
o vetlladors. La regidora d’Hisenda explica que quan es va haver d’aprovar la 
suspensió de l’ordenança els restaurants estaven limitats a un 50% 
d’aforament. S’aprova per unanimitat. 



El punt dotzè és la Moció presentada per Junts per Catalunya Cabrils amb 
adhesió d’Units per Cabrils i Esquerra Republicana de Catalunya-AM Cabrils per 
aclarir la veritat sobre els atemptats de Barcelona i Cambrils del 17 d’agost. La 
portaveu del PSC comenta que aquesta moció no és de caràcter local i no 
s’hauria de tractar en aquest Ple sinó en el Parlament. El portaveu del MUC, 
Miguel Doñate Sastre, explica el sentit del vot, demanant que la investigació 
anés més enllà i tractés qualsevol cos de seguretat que tingués informació al 
respecte. S’aprova la moció amb 10 vots a favor (ERC, JxCC, Units, MUC) i 2 en 
contra (PSC i regidor no adscrit). 

El següent punt és la Moció presenta per Esquerra Republicana de Catalunya-
AM Cabrils i Units per Cabrils i adhesió de Junts per Catalunya Cabrils i MUC en 
defensa del cànon de residus a Catalunya. L’Alcaldessa explica que els diners 
que es recullen en el cànon català s’han de dedicar a la recollida de residus i al 
reciclatge mentre que el cànon espanyol, al no ser finalista, no sabem en què 
es destinarà. La portaveu de JxCC puntualitza que s’oposen a la imposició d’un 
cànon estatal perquè és un atac a l’autogovern de Catalunya i a la política de 
residus de Catalunya. El regidor no adscrit comenta que les lleis són molt 
semblants i que sembla que l’oposició a la llei sigui perquè la llei surt de l’Estat. 
L’Alcaldessa explica que aquesta nova Llei no és finalista, per la qual cosa no se 
sap on es destinaran els diners recaptats. La portaveu socialista explica la 
modificació de la Llei i les seves conseqüències. S’aprova amb 11 vots a favor 
(ERC, JxCC, Units, MUC i regidor no adscrit) i 1 vot en contra (PSC). 

Es dona compte del Decret d’alcaldia núm. 1058/2021 relatiu a la delegació a 
favor del regidor Pere Cos Carreras la competència de tot el relatiu a Medi 
Ambient, Habitatge i Benestar animal. 

Es dona compte del Decret d’alcaldia núm. 1059/2021 relatiu a l’aprovació del 
règim de dedicació parcial del regidor Pere Cos Carreras en un percentatge del 
40%. 

Es dona compte dels Decrets d’alcaldia núm. 1074/2021 i 1080/2021 relatius a 
la delegació de les funcions corresponents a alcaldia a la primera tinenta 
d’alcaldia Sílvia Vallbona Blanch. 

Sense punts d’urgència, es passa a donar compte de les resolucions dictades 
per l’alcaldia i dels acords adoptats per la Junta de Govern Local des de la 
darrera sessió ordinària. 

El regidor de JxCC Francesc Xavier Almirall Garcia fa un comentari sobre la 
Junta de Govern de 16 de desembre sobre les subvencions atorgades. 
Comenta la burocratització excessiva i que s’han deixat moltes entitats fora. El 
regidor de Participació, Miguel Doñate Sastre, explica que el que s’ha fet és 



complir amb la normativa i que fins, i tot, s’han fet diapositives de suport a les 
entitats per omplir els formularis. 

Finament en l’apartat de precs i preguntes, la portaveu socialista fa els 
següents: 
– Demana si es pot fer força perquè es posin perquè malgrat estar aprovat al 
Parlament no apareix en els pressupostos de la Generalitat i l’esmena feta no 
s’ha aprovat. 

– Pregunta qui decideix com i ones posen les plaques d’aparcament perquè la 
ubicada al pàrquing davant del restaurant Xaret no té visibilitat. L’Alcaldessa li 
contesta que la Policia i que està pendent de revisió. 

– Pregunta sobre la senyalització a la Plaça de la Gleva. L’Alcaldessa explica que 
no es pot aparcar a les places, 

– Pregunta sobre la Fundació Agrària. L’alcaldessa explica que ja hi ha nou 
membres per la fundació, pas previ per la seva dissolució. 

– Pregunta sobre Protecció Civil, demanant informació que no se li ha fet 
arribar. L’Alcaldessa li comenta que li farà arribar la informació. 

Per part de JxCC, es fan els següents precs i preguntes: 
– Demana que no se’ls hi digui el que han de dir o no en una comissió 
informativa. Explica que van a les comissions informatives a informar-se no 
a informar el Govern. 

– Prega que es faci arribar als treballadors municipals les peticions de 
seguretat i salut que han fet arribar. L’Alcaldessa diu que no entrarà a parlar 
d’aquest tema públicament, ja que els treballadors han estat escoltats i les 
mesures de seguretat s’han aplicat fil per randa als protocols. 

– Sobre la construcció d’Habitatges dotacionals públics en l’única parcel·la 
d’equipaments lliure al centre del poble, demana escoltar els veïns, avaluar la 
pèrdua d’equipaments comunitaris, estudiar la justificació de més habitatges 
dotacionals, demana que reconsiderin el que pretenen fer, pretenen 
solucionar eines d’emancipació juvenil amb eines no adequades a Cabrils. El 
regidor d’Habitatge respon que el govern si s’ha informat i sí que s’ha reunit 
amb els veïns. 

Finalitza el Ple ordinari de gener a les 22:30 de la nit. 



Recordem que el desenvolupament del Ple i totes les intervencions dels 
regidors i regidores assistents es poden veure al canal de Youtube de 
l’Ajuntament i al servei de vídeo-acta. 

https://www.youtube.com/watch?v=oHzyIxGQWDs
https://www.youtube.com/watch?v=oHzyIxGQWDs
https://actes.cabrils.cat/session/sessionDetail/8a8080847db85439017e5253f58000d3

